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Zápisnica 

zo zasadnutia Komisie kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante 

konaného dňa 10. 02. 2016 
 

Prítomní:  
Predseda komisie:  Mgr. Peter Kolek 

Členovia komisie:  PaedDr. Peter Černý, Mgr. Ján Kolek, Mgr. Ladislav Maťašovský, 

 Janette Vargová, Zsolt Takáč 

Ospravedlnení: Rudolf Mézes 

Ďalej boli prítomní: 

Hostia:                      Lucia Galambosová – zástupkyňa prednostu MsÚ, Ing. Zuzana 

Kopasová – vedúca oddelenia rozvoja mesta MsÚ, Mgr. Lívia Gešková – poverená riadením 

oddelenia spoločenských služieb MsÚ 

Zapisovateľka komisie:  Eva Poláková 
 

Predseda komisie Mgr. Peter Kolek privítal všetkých prítomných na zasadnutí komisie. 

Oboznámil ich s programom zasadnutia komisie, ktorý prítomní členovia komisie 

jednomyseľne schválili. 
 

Program:  
1) Informatívna správa o priebehu VO v súvislosti s rekonštrukciou neogotického kaštieľa. 

2) Vyhodnotenie úrovne GN/GÚ za rok 2015. 

3) Priebežná informácia o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov. 

4) Rôzne. 
 

Vzhľadom na skutočnosť, že na ostatnom zasadnutí komisia odporučila pani Galambosovej –

zástupkyni prednostu MsÚ delegovať pracovnú komisiu, ktorá by pri spoločných rokovaniach 

vyšpecifikovala konkrétny návrh, formu a rozsah spolupráce RTV Krea s mestom Galanta, 

požiadal predseda komisie Mgr. Kolek o podanie správy o výsledku rokovaní. 

p. Galambosová – uviedla, že primátor mesta nesúhlasil s vytvorením takejto pracovnej 

komisie na rokovanie s RTV Krea. Podľa neho je Komisia kultúry a medzim.vzťahov  

poradným orgánom, nemá rozdávať úlohy. 

Mgr. Kolek P. – konštatoval, že členovia komisie sú tu na to, aby sa veci posúvali ďalej a nie 

aby niekoho s prepáčením „buzerovali“. Poďakoval pánovi primátorovi v mene komisie za 

toto veľmi „promptné“ riešenie a zdôraznil, že komisia sa nestotožňuje s takýmto prístupom 

vedenia mesta.  
 

1) Informatívna správa o priebehu VO v súvislosti s rekonštrukciou neogotického 

kaštieľa:  

Materiál spracovaný oddelením verejného obstarávania bol zaslaný členom komisie mailom. 

Mgr. Kolek P. – uviedol, že túto informáciu si komisia vyžiadala z dôvodu posúdenia 

možnosti konania plánovaných kultúrnych podujatí na nádvorí NK, avšak správa je príliš 

stručná a neobsahuje žiadne konkrétne termíny realizácie. 

Ing. Kopasová – uviedla, že je to informácia k obstarávaniu stavebných prác na NK, 

očakávala, že verejný obstarávateľ dodá už konkrétne podmienky a termíny, ale nestalo sa 

tak. Keďže externý verejný obstarávateľ oznámil, že takéto špecifické práce nie je možné 

zabezpečiť elektronickým systémom, bude VO prebiehať klasicky, sú tam určité lehoty, ktoré 

treba dodržať, takže to bude cca 1 a1/2 až 2 mesiace trvať. Predpokladaný termín realizácie 

sociálnych zariadení je do konca mája.  

p.Takáč –  uviedol, že žiaľ takéto veci sa stávajú, keď je verejný obstarávateľ  externý a nie je 

spätý s mestom. Ponúkol spoluprácu v oblasti komunikácie s verejným obstarávateľom 

a uviedol, že berie na seba, aby na ďalšie zasadnutie komisie bol predložený konkrétny 

materiál aj s termínmi. 
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Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Informatívnu 

správu o priebehu VO v súvislosti s rekonštrukciou neogotického kaštieľa“, materiál 

berie na vedomie s odznenými pripomienkami. 

 

2) Vyhodnotenie úrovne GN/GÚ za rok 2015:  

Materiál spracovaný oddelením spoločenských služieb bol zaslaný členom komisie spolu 

s pozvánkami. 

Mgr. Kolek P. – uviedol, že správa je prehľadná a obsahuje všetky potrebné informácie od 

začiatku vydávania novín v r.2015 až po vzdanie sa redakčnej rady GN/GÚ.  

Opýtal sa pani Galambosovej - keďže noviny v januári 2016 vyšli napriek tomu, že ich 

financovanie sa do rozpočtu na rok 2016 nedostalo - či toto vydanie bolo v súlade s platnou 

legislatívou? 

p. Galambosová – oznámila prítomným, že si počká na vyjadrenie hlavného kontrolóra, ktorý 

to dostal za úlohu skontrolovať, zatiaľ sa nechce k tejto otázke vyjadrovať. 

Mgr. Kolek J. – sa informoval, čo je s financiami, ktoré boli pôvodne určené na vydávanie 

GN a boli deponované do rezervného fondu. 

p. Galambosová – uviedla, že sú v rezervnom fonde, je to 10 000 €. 

p. Takáč – sa opýtal, či sa plánuje aj v mesiaci február vydanie GN/GÚ? 

p. Galambosová – oznámila, že áno, sponzorsky , vzhľadom na to, že sa blížia voľby je 

záujem viacerých politických strán o politickú reklamu v novinách. 

 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Vyhodnotenie 

úrovne GN/GÚ za rok 2015“, berie ho na vedomie vrátane informácie, že predsedom 

komisie nastolená otázka ohľadne vydania GN/GÚ v súlade so zákonom, bola 

delegovaná na hlavného kontrolóra mesta. Predseda komisie požiadal zástupkyňu 

prednostu p. Galambosovú, aby na najbližšom rokovaní Komisie kultúry 

a medzimestských vzťahov podala informáciu o výsledku tejto kontroly. 

 

3) Priebežná informácia o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov:  

Mgr. Kolek J. – informoval prítomných, že sa uskutočnilo prvé zasadnutie riaditeľstva GT, 

kde sa určili úlohy. Uviedol, že v rozpočte na rok 2016 sú schválené finančné prostriedky na 

GT vo výške 25 000 €, z toho na zabezpečenie kultúrnych programov cca 15 000 €. 

Vzhľadom na pripomienky a návrhy komisie pri vyhodnotení GT 2015- uvažovať nad 

rozšírením programovej štruktúry na poobedňajšie hodiny v lokalite amfiteátra na 19.00 hod., 

21.00 hod. a 23.00 hod.- ak by sa realizovalo takéto posilnenie programov, tieto finančné 

prostriedky nebudú postačovať, bude potrebné zabezpečiť potrebnú finančnú základňu 

a navýšiť financie na kultúrne programy o 10 000 €. Uviedol, že pri predbežnom vypracovaní 

rozpočtu rátajú aj s príjmami zo vstupného na programy realizované v amfiteátri, pri plnej 

kapacite by to bol cca 6 000 €, aj tak by mesto muselo prispieť ešte 4 000 €, ak sa tento model 

programov MsZ rozhodne podporiť.  

Mgr. Kolek P. – tento návrh vzišiel zo skúseností z minulého roka, aby boli koncipované dva 

hlavné programy na amfiteátri vo večerných hodinách namiesto jedného programu, je treba 

stanoviť lokality, štruktúru programov a rozhodnúť, či sa bude podporovať spoplatnenie na 

amfiteátri. 

PaedDr. Černý – je za spoplatnenie programov na amfiteátri, aj za rozšírenie programov na 

dva hlavné, je potrebné zabezpečiť program aj do vínnej uličky v parku. 

Mgr. Kolek J. – pokiaľ by prešiel tento variant, MsKS by navrhovali 3 programy na 

amfiteátri, t.j. predkapela+ 2 hlavné programy, vo vínnej uličke hudobnú produkciu+ ľudovú 

veselicu, detské programy v parku a pokiaľ by sa uskutočnil aj pivný festival, možno aj tam 

bude potrebná hudobná produkcia. 
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p. Galambosová – uviedla, že 10 000 € určite neohrozí rozpočet mesta a GT by mali každým 

rokom mať viac prínosu pre obyvateľov. 

p. Takáč – podporil spoplatnenie hlavných kultúrnych programov v amfiteátri, je za to, dať 

niečo navyše oproti vlaňajšiemu roku, keďže to už bude celovečerný program (za 1 €), 

v budúcnosti možno bude treba pouvažovať o zvýšení vstupného. 

PaedDr. Černý – sa nebráni tomu, aby to bolo  aj  2 €, minulý rok sa navrhovalo, že tí, čo si 

riadne platia poplatky mestu a nemajú podlžnosti, by mohli mať benefity aj počas GT. 

p. Takáč – uviedol, že o tom rokovali aj na komisii obchodu a služieb, ale bez projektu na 

spustenie mestskej karty to nie je možné. Takéto riešenia rôznych úľav majú aj v iných 

mestách prostredníctvom mestskej karty. 

Mgr. Maťašovský -  tiež považuje spoplatnenie kultúrnych programov za dobrú vec, podľa 

neho bolo chybou toto spoplatnenie jeden rok vynechať. Pamätá si, keď sa spoplatnenie 

zaviedlo, aká veľká kritika bola naňho ako primátora mesta a na MsÚ. 

Mgr. Kolek J. – vychádzajúc z minulého roka nebol zaregistrovaný nepriaznivý ohlas 

občanov na spoplatnenie kultúrnych programov v amfiteátri, podľa jeho názoru by bolo 

možné zvýšiť poplatok o 50% na 1,50 €. 

Mgr. Kolek P. – navrhol tohto roku ponúknuť občanom niečo naviac bez zvýšenia poplatku, 

ak by sa takáto štruktúra osvedčila, mohlo by sa uvažovať v budúcnosti o zvýšení ceny. 

p. Galambosová – informovala, že riaditeľstvo GT sa dohodlo na tematickom zameraní tohto 

ročníka GT – téma bude „Esterházyovci“. Ďalej uviedla, že p. Sláviková a p. Morovičová 

zabezpečujú dobovú scénku prostredníctvom divadelníkov. Zaoberáme sa myšlienkou 

spracovania videoprojekcie starých fotografií Galanty zo zbierky pána Pekaroviča 

a viceprimátora mesta, mohli by sa vytvoriť 2-3 miesta, kde by sa premietali staré zábery  

z Galanty. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala „Priebežnú 

informáciu o príprave XXXII. ročníka Galantských trhov“ s nasledujúcimi 

odporúčaniami : 

- ako hlavné lokality pre kultúrne programy zachovať amfiteáter, nádvorie NK  

  a mestský park 

- zachovať naďalej v zmysle bezpečnosti spoplatnenie kultúrnych programov  

  na amfiteátri 

- realizovať na otvorení GT profesionálnu dobovú scénku 

- tematicky zamerať jednotlivé ročníky GT 

Ďalej odporúča nasledovnú štruktúru kultúrnych programov počas GT: 

(štvrtok): 

Amfiteáter:     predkapela + 1 hlavný program 

 

(piatok, sobota): 

Amfiteáter:     predkapela + 2 hlavné programy 

 

(štvrtok, piatok, sobota): 

Nádvorie NK: hlavný program + ľudová veselica 

Mestský park: detské programy 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante odporúča v zmysle 

schválenej novej štruktúry programov navýšenie rozpočtu na kultúrne programy GT 

minimálne o 10 000 €. 

 

4) Rôzne: 

A/ 

Mgr. Kolek P. – konštatoval, že sa rozbehli aktivity ohľadne zabezpečenia nového dychového 

orchestra v Galante. 
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Mgr. Kolek J. – uviedol, že tradícia dychovky v Galante existuje už od r.1935, táto tradícia 

nás zaväzuje, je tu jedinečná možnosť oživenia dych. súboru pod vedením fundovaného 

odborníka  p.Lelkesa, ktorý už začal podnikať kroky v tejto veci, predložil rozpočet nákladov 

na fungovanie 30-členného orchestra – cestovné na skúšky, náklady na notový materiál, 

dokúpenie a opravu hudobných nástrojov, nákup tričiek s logom a odmena dirigenta – 

celkovo vo výške 15 379 €  v prvom roku, bez pomoci mesta sa to nedá zabezpečiť. 

Mgr. Kolek P. – podal informáciu, že 13. 2. 2016 sa v MsKS uskutoční nábor detí do 

dychového orchestra. P. Lelkes deklaroval vystúpenie orchestra už na 1. mája, potom ho 

vieme využiť na rôzne podujatia mesta. 

Mgr. Maťašovský  - uviedol, že sa zúčastnil stretnutia s p. Lelkesom, ktorému odovzdal 

sľúbené kontakty, v tejto chvíli vie o 6 ľuďoch, ktorí majú záujem hrať v orchestri, prisľúbil, 

že ZUŠ J. Haydna bude v tejto veci naďalej nápomocná. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala náležitosti 

v súvislosti so založením dychového orchestra v Galante a odporúča: 

- pokračovať v tomto rozbehnutom procese 

- pri úprave rozpočtu na rok 2016 vyčleniť pre nevyhnutné náklady orchestra 

finančnú čiastku 15 379 € 

B/ 

Mgr. Kolek P. – informoval, že na nádvorí NK je stále postavené zastrešenie hľadiska, ktoré 

pri jednotlivých podujatiach poskytovalo potrebný komfort. Toto zastrešenie malo byť 

demontované, ale nakoľko ho budeme potrebovať aj v tomto roku, dodávateľ p. Vajda nám 

predložil ponuku -  prenájom zastrešenia na 36 mesačných splátok a poslednou 37. splátkou 

by sa stalo majetkom MsKS, celkovo by to činilo 42 500 € s DPH za 3 roky. 

p.Takáč – je za tento prenájom, bolo by možné aj spolufinancovanie, navrhol vyvolať 

rokovanie so sponzormi, pri prepožičaní nádvoria započítať aj poplatok za zastrešenie. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante prerokovala problematiku 

veľkorozmerného zastrešenia hľadiska na nádvorí neogotického kaštieľa a odporúča na 

základe predložených podmienok vstúpiť do rokovania s predkladateľom ponuky. 

C/ 

Mgr. Kolek P. – konštatoval, že brožúra „Kalendár podujatí na rok 2016“, ktorú p. Gešková 

odovzdala všetkým prítomným, je veľmi kvalitne spracovaná, v mene komisie sa poďakoval 

za tento materiál, keďže sám vie, akú náročnú prácu si príprava vyžaduje. 

Mgr. Gešková – uviedla, že štruktúra KP bola dodržaná, brožúra bola zabezpečená  

v mestských farbách, doplnené a upresnené boli údaje o športových ŠK a TJ podľa 

zriaďovacích listín, upresnili sa použité skratky, začala sa už distribúcia príslušným 

inštitúciám. 

Uznesenie komisie: 

Komisia kultúry a medzimestských vzťahov MsZ v Galante berie na vedomie tento 

materiál a vyjadruje vďaku za kvalitné vyhotovenie všetkým, ktorí sa o to pričinili. 

Zároveň ďakuje aj za rozdistribuovanie materiálu príslušným inštitúciám. 
 

 

Termín ďalšieho zasadnutia komisie  je 01. 03. 2016 o 14.00 hod., bude ešte spresnený 

pozvánkami.  

 

        Mgr. Peter Kolek v. r. 

                      predseda komisie 
 

 

V Galante dňa  11. 02. 2016      

Zapísala: Eva Poláková 


